
Protokół Nr 32.2013

 z posiedzenia Komisji Mienia Komunalnego, Prawa i Porządku Rady Miasta Ełku, które 
odbyło się w dniu 22 lutego 2013 roku w godzinach 1100 – 1420.

Obrady Komisji otworzył i prowadził Przewodniczący Komisji Wojciech Kwiatkowski.
W  posiedzeniu  udział  wzięli członkowie Komisji  w/g załączonej listy   obecności; na   15 

członków   Komisji   w   posiedzeniu  uczestniczyło  14.  W  związku  z  tym  obrady  Komisji 
i podejmowane decyzje są prawomocne.

W posiedzeniu Komisji nie uczestniczył radny Jan Wielgat. 

Ponadto w posiedzeniu udział wzięli:
• Prezydent Miasta – Tomasz Andrukiewicz,
• Z-ca Prezydenta Miasta – Kamil Buksa,
• Skarbnik Miasta – Jarosław Wróbel,
• Prezes Przedsiębiorstwa Gospodarki Odpadami „Eko-MAZURY” sp. z o.o. - Edward 

Palczewski,
• Dyrektor Parku Naukowo-Technologicznego – Daniel Kulig,
• Naczelnik Wydziału Mienia Komunalnego – Andrzej Semeńczuk,
• Naczelnik Wydziału Edukacji – Stanisław Zalewski, 
• Przedstawiciel Wydziału Planowania Przestrzennego i Gospodarki Nieruchomościami – Cezary 

Domitrz,
• Prezes Zespołu Inwestycji sp. z o.o. - Halina Bender,
• radca prawny Urzędu Miasta – Zbigniew Rachwalski.

Przyjęty porządek obrad:
1. Przyjęcie porządku obrad. 
2. Przyjęcie protokołu z ostatniego posiedzenia Komisji.
3. Opinia  Komisji do projektów uchwał:
1) w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Ełku na lata 2013-2027,
2) w sprawie zmian w budżecie miasta Ełku na  rok 2013,
3) zmieniająca  uchwałę  w  sprawie  ustalenia  cen  urzędowych  za  przejazdy  i  wysokości  opłat 
dodatkowych  za  niedopełnienie  obowiązków  zapłaty  należności  przewozowych  oraz  zasad 
korzystania z lokalnego transportu zbiorowego na terenie miasta i  gminy Ełk oraz gminy Stare 
Juchy,
4) w sprawie  Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie  Miasta Ełku,
5) w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz 
ustalenia wysokości stawki tej opłaty na terenie Gminy Miasta Ełk,
6)  w sprawie  określenia  terminu,  częstotliwości  i  trybu uiszczania  opłaty za  gospodarowanie 
odpadami komunalnymi na terenie Gminy Miasta Ełk przez właścicieli nieruchomości, na których 
zamieszkują mieszkańcy,
7) w  sprawie  określenia  wzoru  deklaracji  o   wysokości  opłaty  za  gospodarowanie  odpadami 
komunalnymi na terenie Gminy Miasta Ełk składanej przez właścicieli  nieruchomości, na których 
zamieszkują mieszkańcy,
8) w sprawie ustalenia szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania 
odpadów komunalnych na terenie  Gminy Miasta  Ełk od właścicieli  nieruchomości,  na  których 
zamieszkują  mieszkańcy  i  zagospodarowania  tych  odpadów   w  zamian  za  uiszczoną   przez 
właściciela nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi,
9) w sprawie  uchwalenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego, zwanej 
„EŁK – OSIEDLE JEZIORNA II”,
10) w sprawie  ,uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego terenu zwanego 



"Ełk - Błonie Papieskie"
11) w  sprawie  przystąpienia  do  zmiany  w  części  miejscowych  planów  zagospodarowania 
przestrzennego, zwanej „EŁK – OBWODNICA PÓŁNOCNA II,
12) w sprawie rozpatrzenia skargi Wojewody Warmińsko-Mazurskiego na uchwałę nr XX/186/08 
Rady Miasta Ełku z dnia 29 stycznia 2008 r. w sprawie uchwalenia Statutu Miasta Ełku,
13) w  sprawie  udzielenia  pełnomocnictwa  do  reprezentowania  Rady  Miasta  Ełku  przed 
Wojewódzkim Sądem Administracyjnym w Olsztynie  w sprawie   skargi  Wojewody Warmińsko-
Mazurskiego na uchwałę nr XX/186/08 Rady Miasta Ełku z dnia 29 stycznia 2008 r. w sprawie 
uchwalenia Statutu Miasta Ełku.
4. Wyrażenie  opinii  w  sprawie  projektu  zmiany  Studium  uwarunkowań  i  kierunków 

zagospodarowania przestrzennego Gminy Ełk dla obszaru obejmującego część obrębu Nowa 
Wieś Ełcka i część obrębu Maleczewo, pod lokalizację Stacji Elektroenergetycznej 400/110 kV 
„Ełk Bis” oraz napowietrznej dwutorowej linii elektroenergetycznej 110 kV.

5. Sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Opieki Nad Zabytkami za okres 28.09.2010 – 
30.09.2012r.

6. Sprawozdanie z pracy Komisji za 2012 rok.
7. Sprawy różne i wolne wnioski.
Do punktu 1- go

Przewodniczący  Komisji  Wojciech  Kwiatkowski  zapoznał  zebranych  z  porządkiem  obrad 
Komisji.

Radny Bogusław Wisowaty zgłosił wniosek, aby w proponowanym porządku obrad w pkt. 3. 
dotyczącym projektów uchwał wykreślić ppkt. 3, 5, 6, 7  oraz z rezygnować z omawiania pkt. 5 i 6.

Przewodniczący Komisji Wojciech Kwiatkowski powiedział, że proponuje zatem w pierwszej 
kolejności omówić projekty uchwał związane z gospodarką odpadami.  Jeśli  chodzi natomiast o 
punkt, który miał być w porządku obrad a wynikający z planu pracy Komisji – koncepcja lotniska, 
temat ten będzie zaprezentowany na oddzielnym spotkaniu, które odbędzie się 4 marca w budynku 
przy ul. Małeckich.

Członkowie Komisji w głosowaniu jawnym; 10 głosami „za” przy 0 głosach „przeciw” i 1 
głosie „wstrzymującym” przyjęli  porządek obrad jak wyżej z wnioskowanymi zmianami.

Do punktu  2 - ego
Przewodniczący Komisji Wojciech Kwiatkowski zwrócił się o zgłaszanie uwag do  protokółu 

z  poprzedniego posiedzenia Komisji.   
Członkowie  Komisji  nie  zgłosili  uwag i  jednomyślnie  poprzez aklamację przyjęli  protokół 

Nr 31.2013 z dnia 25 stycznia 2013 r. 

Do punktu  3- go
Komisja  przystąpiła  do  zaopiniowania  projektów  uchwał  związanych  tematycznie  z  pracą 

Komisji na najbliższą sesję Rady Miasta.
1 i 2)  Skarbnik Miasta Jarosław Wróbel omówił projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej 
Prognozy Finansowej miasta Ełku na lata 2013-2027, który zawiera zmiany:
1. w załączniku Nr 1 do uchwały:
 a) zmniejsza się dochody ogółem o kwotę 359 810 zł, w tym: 
- dochody bieżące zmniejsza się o kwotę 117 459 zł (dotacje na programy oświatowe z udziałem 
środków UE – 101 000 zł, 15 000 zł dotacja z powiatu dla Biblioteki  Publicznej, 1 459 zł - dotacje 
na projekt Odlotowa Polska Wschodnia), 
-  dochody  majątkowe  zmniejsza  się  o  kwotę  477 269  zł  (na  realizację  inwestycji  Plac   Jana 
Pawła II z udziałem środków UE, które wpłynęły w 2012r.), 
 b) zwiększa się wydatki ogółem o kwotę 878 604 zł, w tym:
- wydatki bieżące o kwotę 516 539 zł (4 296 zł na projekt – Odlotowa Polska Wschodnia, 150 000 
zł – usługi remontowe w Parku Naukowo Technologicznym, 
-   wydatki  oświaty  –  83 244  zł,  65 499  zł  –  wydatki  MOPS,  usługi  na  zieleń  w  mieście, 



oczyszczanie Miasta, remont dróg - 180 000 zł, usługi remontowe MOSIR 
– 18 500 zł, 15 000 zł – dotacja dla Biblioteki Publicznej),
- wydatki majątkowe o kwotę 362 065 zł (188 065 zł – realizacja Miejskiego Programu Profilaktyki 
i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych „Miały sport na wielkich osiedlach”, drogi gminne 
170 000 zł, 4 000 zł – budowa bieżni na boisku w Zespołu Szkół Samorządowych, 
c)  zwiększenie  dochodów  i  wydatków  bieżących  o  kwotę  9  zł  –  projekt  Odlotowa  Polska 
Wschodnia,
d) zmniejsza się nadwyżkę budżetową w 2013 r. o kwotę 1 238 414 zł, na finansowanie 
  wydatków bieżących przeznacza się wolne środki z roku ubiegłego w wysokości 262 171 zł.
2. w załączniku nr 2 do uchwały:
 - korekta dochodów i wydatków w 2013r. i 2014r., jak w pkt. 1,
3. w załączniku nr 3 do uchwały: 
 - zmiana w 2013 i 2014r. w projekcie nieinwestycyjnych: „Odlotowa Polska Wschodnia’, w trzech 
projektach oświatowych: Comenius „Uczenie się przez całe życie”, Comenius REGIO „Uczenie się 
przez całe życie”, „Przez praktykę do zawodu”. 

Skarbnik Miasta Jarosław Wróbel poinformował, że jest jeszcze autopoprawka przygotowana 
przez  Wydział  Edukacji  dotycząca  kwoty 150  tys.  zł  na  wykonanie  dokumentacji  projektowej 
termomodernizacji  4  budynków  przedszkoli  miejskich  oraz  SP  nr  9  w  ramach  Norweskiego 
Mechanizmu Finansowego.  Ponadto  do zmian w budżecie  zostaje  wprowadzona autopoprawka 
polegająca na zwiększeniu wydatków budżetowych o kwotę 40 tys. zł. Wydatek dotyczy zadania 
inwestycyjnego p.n. „Przebudowa ulicy Kilińskiego na odcinku od ulicy Matejki do ulicy Emilii 
Plater w Ełku”.  

Z-ca Prezydenta Miasta Kamil Buksa dodał, że powyższa kwota ma zostać przeznaczona na 
wykonanie projektu przebudowy (wraz ze wstępną koncepcją) ulicy Kilińskiego na odcinku  od 
ulicy Matejki do ulicy Emilii Plater obejmujący analizę obowiązującej organizacji ruchu, natężenia 
i struktury rodzajowej pojazdów uczęszczających w ruchu drogowym. Na przedmiotowym odcinku 
drogi  według  danych  pochodzących  z  Komendy  Powiatowej  Policji  od  1  stycznia  2006  roku 
odnotowano 16 wypadków drogowych i 114 kolizji drogowych.

Przewodniczący Komisji Wojciech Kwiatkowski powiedział, że chciałby, by ta koncepcja nie 
narzucała tylko ronda, jako rozwiązania organizacji ruchu na tym odcinku ulicy.

Skarbnik  Miasta  Jarosław  Wróbel  omówił  następnie  projekt  uchwały  w  sprawie  zmian  w 
budżecie Miasta Ełku na 2013 rok. Proponowane zmiany obejmują:
pkt.  I)  w  zakresie  dochodów  i  wydatków  realizowanych  i  nadzorowanych  przez  Wydział 
Mienia Komunalnego
1.  Zgodnie  z  decyzją  Marszałka  Województwa  Warmińsko-Mazurskiego  w  Olsztynie  znak 
OŚ.PŚ.7654-31/09/10 z  dnia 7 września  2010 r.  z  późn.  zm.  odnośnie prac  rekultywacyjnych 
składowiska  odpadów  w  Siedliskach  należy  kontynuować  prace,  zakrzewianie,  zadrzewianie  , 
plantowanie terenu powierzchni  składowiska.
Biorąc powyższe pod uwagę zwiększa się w 2013 roku planowane wydatki w dziale 900 rozdział 
90002 o kwotę 80 000 zł.
2. W związku z inwentaryzacją dendrologiczną wykonaną przez Pana Jakuba Połącarz,   należy 
wyciąć 18 drzew i odmłodzić 14 drzew rosnących wzdłuż ciągu pieszego 
na  Promenadzie.  Konieczne  jest  także  przeprowadzenie  cięć  korygujących i  sanitarnych drzew 
rosnących  w  pasach  drogowych  i  na  podwórkach  komunalnych  na  terenie  Ełku.  Zgodnie  z 
projektem planowanej przycinki i wycinki drzew w 2013 roku należy wyciąć 
26 drzew i przeprowadzić cięcia pielęgnacyjne 600 drzew.
Koszty powyższych prac szacuje się na  70 000 zł. Zwiększa się plan wydatków o tę kwotę  – dział 
90004 § 4300.
3. Wydział Mienia Komunalnego zwraca się z prośbą przydzielenie kwoty 30 000 zł. 
na  zabezpieczenie  przejścia  podziemnego  w zakresie  usunięcia  płytek  oraz  wypełnienie  bruzd 
betonem. Jest to zabieg konieczny, niezbędny gdyż w obecny stan zagraża przechodniom. Wydział 



Mienia Komunalnego przez trzy kolejne lata proponował do projektu budżetu remont przejścia 
podziemnego jednak z uwagi na ważniejsze zadania temat był przekładany.    
 Zwiększenie  wydatków w dz 600 rozdz.  60016 § 4270 o kwotę 30 000 ma na celu doraźne 
zabezpieczenie ścian. 
pkt.  II)  w zakresie  dochodów i  wydat  ków realizowanych i  nadzorowanych przez  Wydział   
Strategii i Rozwoju Miasta
Projekt: „Odlotowa Polska Wschodnia” – dział 600 rozdział 60095

Projekt realizowany jest z Gminą Krosno i Miastem Chełm. Przesunięcie realizacji zadań 
z 2012 na 2013 i  2014 powoduje konieczność dostosowania planu projektu w budżecie Miasta 
Ełku. Zwiększona zostaje wysokość środków z UE, budżetu państwa i Miasta na 2013 r. 
o  kwotę  342  zł  Zmiany  związane  są  również  ze  zmianą  klasyfikacji  budżetowej,  tj:  projekt 
realizowany w dziale 630 rozdział 63095, zgodnie z budżetem lidera projektu zostaje przeniesiony 
do klasyfikacji 600 rozdział 60095.
Udział własny w 2013r. zwiększa się o kwotę 3 954 zł. (planowane na 2012r.). W 2014r. zwiększają 
się dochody i wydatki o kwotę 9 zł.
pkt. VI) w zakresie wydatków realizowanych i nadzorowanych przez Zespół Inwestycji
• Budowa bieżni na boisku w Zespole Szkół Samorządowych dział 801, rozdział 80101 

§ 6050 nr PUMY 907199
Po otwarciu ofert w przetargu nieograniczonym na wybór wykonawcy budowy bieżni 
w  Zespole  Szkół  Samorządowych,  najkorzystniejsza  oferta  przekraczała  kwotę  jaką 
zamawiający  zamierzał  przeznaczyć  na  sfinansowanie  zamówienia.  W  celu  wyboru 
najkorzystniejszej oferty koniecznym jest zwiększenie wydatków ze środków własnych na tym 
zadaniu o kwotę + 4 000 PLN.

• Projekt przebudowy skrzyżowań ul. Kolonia z ul. Okulickiego i ul. Bora Komorowskiego 
dział 600, rozdział 60016 § 6050 
Wprowadzenie do budżetu Miasta na 2013 rok nowego tytułu inwestycyjnego w celu wykonania 
projektu przebudowy skrzyżowań ul. Kolonia z ul. Okulickiego i ul. Bora Komorowskiego oraz 
kanału sanitarnego pomiędzy ulicą Bora Komorowskiego i Okulickiego i przeznaczenie na ten 
cel kwoty 50 000 PLN.

• Projekt przebudowy ul. Suwalskiej dział 600, rozdział 60016 § 6050
Wprowadzenie do budżetu Miasta na 2013 rok nowego tytułu inwestycyjnego w celu wykonania 
projektu przebudowy ul. Suwalskiej i przeznaczenie na ten cel kwoty 120 000 PLN.

• Zakup usług pozostałych ekspertyzy i opinie dział 926 rozdział 92604 § 4390
Zwiększenie wydatków o kwotę  +  18 500 PLN z przeznaczeniem na wykonanie ekspertyzy 
nawierzchni bieżni lekkoatletycznej na stadionie MOSiR w Ełku w związku z koniecznością 
określenia zakresu naprawy bieżni.

• Zakup usług remontowych dział 730, rozdział 73006 § 4270
W związku z nieprzystąpieniem wykonawcy Techno – Parku do usuwania usterek  konieczne jest 

zorganizowanie  wykonawstwa  zastępczego.  Zabezpieczenie  umowy  w  formie  polisy 
ubezpieczeniowej  jest  możliwe  do  wykorzystania  pod  warunkiem  wykazania  kosztów 
poniesionych  na  naprawę  usterek.  Kwota  gwarancyjna  na  likwidację  usterek  w  okresie 
gwarancji wynosi 150 000 PLN

pkt.  VII)  w  zakresie  wydatków  realizowanych  i  nadzorowanych  przez  Wydział  Polityki 
Społecznej
1. Zwiększeniu wydatków w budżecie miasta na 2013r. o kwotę 188.065 zł pochodzącą z wolnych 
środków roku ubiegłego, które przeznaczone będą na realizację Miejskiego Programu Profilaktyki i 
Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na 2013 rok.
W związku z art. 182 ustawy o wychowaniu i przeciwdziałaniu alkoholizmowi dochody z opłat za 
zezwolenia na sprzedaż napojów alkoholowych mogą być wykorzystywane jedynie na realizację 
gminnych  programów  profilaktyki  i  rozwiązywania  problemów  alkoholowych  oraz  gminnych 
programów przeciwdziałania narkomanii i nie mogą być przeznaczone na inne cele.
W nawiązaniu do powyższego proszę o zwiększenie wydatków w Dziale 851 Rozdziale 85154 



Przeciwdziałanie Alkoholizmowi z przeznaczeniem na realizację Miejskiego Programu Profilaktyki 
i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na 2013r.:
§ 6050 – zadanie z zakresu organizacji czasu wolnego dla dzieci i młodzieży: przygotowanie bazy 
do  tworzenia  miejsc  kontrolowanego  i  aktywnego  spędzania  czasu  wolnego  przez  młodzież  – 
projekt „Mały sport na wielkich osiedlach”.
2. Zmniejszeniu wydatków w budżecie miasta w Dziale 851 Rozdziale 85154 § 4170 o kwotę 300 
zł i zwiększeniu § 4120 o kwotę 300 zł. Przedmiotowa zmiana spowodowana jest utworzeniem 
pochodnych od wynagrodzenia osób świadczących usługi w Poradni Rodzinnej w Ełku.
Zmniejszenie wydatków w Dziale 851 Rozdziale 85154 § 4170 nie spowoduje rezygnacji 
z realizacji planowanych działań w ramach Miejskiego Programu Profilaktyki 
i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych.
pkt. VIII) w zakresie pozostałych zmian:

1. Zmniejsza się dochody budżetowe o kwotę 477 269 zł w dziale 730 rozdział 73095 § 6297 – 
środki z UE, które miały wpłynąć w 2013 r. z wniosku złożonego w listopadzie 2012r., na zadanie 
realizowane w 2012r. – Plac Jana Pawła II. Środki wpłynęły na koniec 2012r
2. Zmniejsza się dochody budżetowe o kwotę 359 810 zł, zwiększa się wydatki budżetowe o kwotę 
878 604 zł, zmniejsza się nadwyżka budżetową o kwotę 1 238 414 zł. 
Kwota zmniejszenia nadwyżki budżetowej zostaje przeznaczona na finansowanie wydatków.
3. Wprowadzona zostaje kwota wolnych środków z roku ubiegłego w wysokości 262 171 zł na 
finansowanie wydatków bieżących.
Wywiązała się dyskusja.

Wiceprzewodniczący  Rady  Miasta  Michał  Tyszkiewicz  –  wydatki  Wydziału  Mienia 
Komunalnego pkt. 3 i 2 – jakie to przejście podziemne? Kiedy przeprowadzono inwentaryzację 
dendrologiczną?

Z-ca Prezydenta Miasta Kamil Buksa – jest to przejście podziemne przy Szkole Podstawowej 
nr 7, gdzie trzeba uzupełnić światła, usunąć odpadające płytki. Jest to konieczne, gdyż obecny stan 
przejścia zagraża przechodniom.

Naczelnik Wydziału Mienia Komunalnego Andrzej Semeńczuk powiedział, że jeśli chodzi o 
wycinkę drzew, jest konieczność wykonania nasadzeń „drzewo za wycięte drzewo”. W ciągu trzech 
lat mamy dokonać około 400 nasadzeń. Przede wszystkim jest konieczność wykonania przeglądu 
drzewostanu na cmentarzu.

Radny Karol Marchel – prace rekultywacyjne na składowiska odpadów w Siedliskach – czy 
jest opracowany plan rekultywacji, czy też jest to robione spontanicznie? Dlaczego tych środków 
nie zaplanowano już w projekcie budżetu na ten rok?

Naczelnik Wydziału Mienia Komunalnego Andrzej Semeńczuk – w w założeniach była kwota 
575 tys. zł ale, by domknąć dochody i wydatki budżetowe, ta kwota nie znalazła się już w projekcie 
budżetu miasta przedłożonym radnym do przyjęcia.

Skarbnik  Miasta  Jarosław  Wróbel  dodał,  że  Prezydent  Miasta  ma  obowiązek  przedłożyć 
zbilansowany budżet.

Radny Karol Marchel – brakuje w takim razie takiego dokumentu, jak rezerwowa lista zadań, 
jakie  chcielibyśmy  wykonać  jeszcze  w  tym  roku.  Nie  powinno  się  to  odbywać  na  zasadzie 
spontaniczności.

Z-ca Prezydenta Miasta Kamil Buksa – wszystkie wnioski są rozpatrywane na posiedzeniach 
prezydenckich i wprowadzane wg pilności potrzeb. Odrębną sprawą, jest kwestia harmonogramu. 
Popracujemy w oparciu o głosy radnych nad taka listą.

Przewodniczący Rady Miasta Stefan Węgłowski – autopoprawka dotycząca kwoty 150 tys. zł 
na  wykonanie  dokumentacji  projektowej  termomodernizacji  4  budynków przedszkoli  miejskich 
oraz SP nr  9 w ramach Norweskiego Mechanizmu Finansowego – jaki  efekt  oszczędnościowy 
przynosi takie przedsięwzięcie? Kolejna sprawa – na czym polega odmłodzenie 14 drzew?

Naczelnik  Wydziału  Mienia  Komunalnego  Andrzej  Semeńczuk  –  drzewa  są  prześwietlane, 
wycina się stare i suche odrosty.

Z-ca  Prezydenta  Miasta  Kamil  Buksa  –  przygotujemy  taką  informację  odnośnie 



termomodernizacji. Pan Krzysztof Wilczyński - specjalista ds. zarządzania energią zajmuje się tym 
tematem na bieżąco.

Członkowie Komisji przystąpili do zaopiniowania omówionych projektów uchwał, w głosowaniu 
wzięło udział 14 radnych.
Członkowie Komisji w głosowaniu jawnym; 11 głosami „za” przy 2 głosach „przeciw” i 1 głosie 
„wstrzymującym”  zaopiniowali  pozytywnie  projekt  uchwały   w sprawie   zmiany Wieloletniej 
Prognozy Finansowej miasta Ełku na lata 2013-2027.

Następnie członkowie Komisji w głosowaniu jawnym; 11 głosami „za” przy 0 głosach „przeciw” 
i  3  głosach  „wstrzymujących”   zaopiniowali  pozytywnie  projekt  uchwały   w  sprawie  zmian 
w budżecie Miasta Ełku na 2012 rok wraz z autopoprawkami.

3)  Z-ca Prezydenta Miasta Kamil Buksa  omówił projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 
ustalenia  cen  urzędowych  za  przejazdy  i  wysokości  opłat  dodatkowych  za  niedopełnienie 
obowiązków  zapłaty  należności  przewozowych  oraz  zasad  korzystania  z  lokalnego  transportu 
zbiorowego na terenie miasta i gminy Ełk oraz gminy Stare Juchy – w związku z potrzebą wskazaną 
przez  Wójta  Gminy  Ełk  obsługi  miejscowości  Karbowskie  przez  Miejski  Zakład  Komunikacji 
Sp.  z  o.o.  w  Ełku  konieczne  jest  wpisanie  jej  do  załącznika  nr  cyt.  Uchwały.  Projekt  został 
uzgodniony  z  gminami:  Ełk  oraz  Stare  Juchy  i  dotyczy  rozszerzenia  II  strefy  gminy  Ełk 
o miejscowość Karbowskie.

Przewodniczący Komisji Wojciech Kwiatkowski zwrócił się z pytaniem – jak wygląda sytuacja 
finansowa MZK?

Z-ca Prezydenta Miasta Kamil Buksa – sytuacja się poprawiła, spółka ma wynik finansowy na 
plus 8 tys. zł.
Członkowie Komisji przystąpili do zaopiniowania omówionego projektu uchwały, w głosowaniu 
wzięło udział 14 radnych.
Członkowie  Komisji  w  głosowaniu  jawnym;  14  głosami  „za”  -  jednomyślnie  zaopiniowali 
pozytywnie  projekt  uchwały   zmieniającej  uchwałę  w  sprawie  ustalenia  cen  urzędowych  za 
przejazdy  i  wysokości  opłat  dodatkowych  za  niedopełnienie  obowiązków  zapłaty  należności 
przewozowych oraz zasad korzystania z lokalnego transportu zbiorowego na terenie miasta i gminy 
Ełk oraz gminy Stare Juchy.

4)   Prezydent  Miasta  Tomasz  Andrukiewicz  omówił  projekt  uchwały  w  sprawie  Regulaminu 
utrzymania  czystości  i  porządku  na  terenie   Miasta  Ełku  –  naniesione  zostały  te  propozycje 
poprawek,  które  zaproponowali  radni.  Projekt  tej  uchwały  odzwierciedla  zapisy  ustawy  i  ma 
dostosować nasz regulamin do tych przepisów.
Członkowie Komisji przystąpili do zaopiniowania omówionego projektu uchwały, w głosowaniu 
wzięło udział 12 radnych.
Członkowie Komisji w głosowaniu jawnym; 10 głosami „za” przy 0 głosach „przeciw” i 2 głosach 
„wstrzymujących”  zaopiniowali pozytywnie projekt uchwały  w sprawie  Regulaminu utrzymania 
czystości i porządku na terenie  Miasta Ełku.

5)   Prezydent Miasta Tomasz Andrukiewicz omówił projekt uchwały  w sprawie  wyboru metody 
ustalenia  opłaty za  gospodarowanie odpadami  komunalnymi oraz ustalenia  wysokości  stawki  tej 
opłaty na terenie Gminy Miasta Ełk – ustawa daje możliwość wyboru kilku metod naliczania opłaty. 
Ze  względu  na  strukturę  zabudowy  w  naszym  mieście  doszliśmy  do  wniosku,  że  najbardziej 
odpowiednią  będzie  naliczanie  stawki  od  gospodarstwa  domowego.  Kwoty  opłaty  ustalono 
z podziałem na gospodarstwa w zależności od ilości osób w danym gospodarstwie:
− od bardzo małych gospodarstw 1-osobowych (3.702 gospodarstwa) – niesegregowane 12,00 zł, 

segregowane – 11,00 zł,
− od małych gospodarstw domowych 2-osobowe (4.087 gospodarstw) – 25,00 zł, segregowane – 



24,00 zł,
− od średnich gospodarstw domowych 3-osobowe (4.293 gospodarstwa) – 38,00 zł, segregowane – 

36,00 zł,
− od dużych gospodarstw domowych 4 osobowe (3.725 gospodarstw) – 46,00 zł, segregowane – 

44,00 zł,
− od bardzo dużych gospodarstw domowych 5 -osobowe i więcej (3.159 gospodarstw) – 51,00 zł, 

segregowane – 49,00 zł,
Ceny zawierają koszty transportu - 5,98 zł, koszty utylizacji – 6,14 zł, podatek VAT 8%. Był postulat 
dotyczący  wyższych  cen   naliczanych  od  mieszkańców  domków  jednorodzinnych.  Jednak 
odstąpiliśmy od tego pomysłu, gdyż mógłby paść zarzut o nierównym traktowaniu mieszkańców.

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Waldemar Pieńkowski – to jedna osoba powinna kosztować 
najdrożej,  druga  i  kolejna  już  taniej.  Czym  podyktowana  została  cena  od  gospodarstwa 
1-osobowego?

Wiceprzewodniczący  Rady  Miasta  Jerzy  Czepułkowski  –  zdziwienie  budzi  zróżnicowanie 
stawek na osobę w zależności od ilości osób w gospodarstwie. Nie znajduje uzasadnienia, dlaczego 
w  rodzinie  3-osobowej  trzeba  zapłacić  najwięcej.  Największą  bonifikatę  mają  gospodarstwa 
1-osobowe. 

Prezydent  Miasta  Tomasz  Andrukiewicz  –  gospodarstwa  1-osobowe to  najczęściej  emeryci 
i renciści zamieszkujący os. Zatorze oraz centrum miasta ulice: Armii Krajowej, Wojska Polskiego, 
Piłsudskiego i Mickiewicza i obciążenie takim kosztami może być trudne doi zaakceptowania.

Naczelnik Wydziału Mienia Komunalnego Andrzej Semeńczuk dodał, że emeryt mieszkający 
sam na 40 m2 ponosi takie same wydatki jak 2 osoby. 

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Michał Tyszkiewicz – czy tych proponowanych stawek nie 
dałoby się jeszcze obniżyć? Oszczędności można poszukać np. na funduszu nagród czy reklamie.

Prezes Edward Palczewski – Rada Nadzorcza bardzo dokładnie sprawdza wszystkie wydatki. 
Koszty  amortyzacji  obniżyliśmy  o  20%.  Jeśli  spółka  będzie  miała  zysk,  to  Zgromadzenie 
Wspólników postanowi o zmniejszeniu stawki. 

Przewodniczący  Komisji  Wojciech  Kwiatkowski  powiedział,  że  jest  bardzo  niezadowolony 
z niewielkiej różnicy pomiędzy odpadami zbieranymi nieselektywnie i selektywnie. Takie różnica 
nie motywuje do selektywnej zbiórki odpadów.
Członkowie Komisji przystąpili do zaopiniowania omówionego projektu uchwały, w głosowaniu 
wzięło udział 13 radnych.
Członkowie Komisji w głosowaniu jawnym; 5 głosami „za” przy 1 głosie „przeciw” i 7 głosach 
„wstrzymujących”  zaopiniowali pozytywnie projekt uchwały  w sprawie wyboru metody ustalenia 
opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia wysokości stawki tej  opłaty na 
terenie Gminy Miasta Ełk.

6) Prezydent Miasta Tomasz Andrukiewicz omówił projekt uchwały w sprawie określenia terminu, 
częstotliwości  i  trybu uiszczania  opłaty za  gospodarowanie  odpadami  komunalnymi  na  terenie 
Gminy Miasta Ełk przez właścicieli nieruchomości, na których zamieszkują mieszkańcy – projekt 
nie zwiera większych zmian w stosunku do wcześniejszego przedłożonego radnym do konsultacji.
Członkowie Komisji przystąpili do zaopiniowania omówionego projektu uchwały, w głosowaniu 
wzięło udział 13 radnych.
Członkowie Komisji w głosowaniu jawnym; 12 głosami „za” przy 0 głosach „przeciw” i 1 głosie 
„wstrzymującym”   zaopiniowali  pozytywnie  projekt  uchwały  w  sprawie  określenia  terminu, 
częstotliwości  i  trybu uiszczania  opłaty za  gospodarowanie  odpadami  komunalnymi  na  terenie 
Gminy Miasta Ełk przez właścicieli nieruchomości, na których zamieszkują mieszkańcy.

7)  Z-ca  Prezydenta  Miasta  Kamil  Buksa  omówił  projekt  uchwały  w  sprawie  określenia  wzoru 
deklaracji  o   wysokości  opłaty  za  gospodarowanie  odpadami  komunalnymi  na  terenie  Gminy 
Miasta  Ełk  składanej  przez  właścicieli   nieruchomości,  na  których  zamieszkują  mieszkańcy – 
projekt uchwały w załączeniu do protokołu.



Wywiązała się dyskusja, radni zgłosili następujące wnioski:
Przewodniczący Komisji Wojciech Kwiatkowski - we wzorze deklaracji o wysokości opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi - pkt E:
-  nie segreguję odpadów dopisać „z podziałem na suche i mokre”. 
Wniosek przyjęto w głosowaniu jawnym; 11 głosami „za” przy 0 głosach „przeciw” i 3 głosach 
„wstrzymujących się”.

Z-ca Przewodniczącego Komisji Krzysztof Wiloch - w treści tekstu dot. wysokości miesięcznej 
opłaty uściślić zapis „ .. odpadami komunalnymi stanowić będzie suma iloczynów zadeklarowanej 
liczby gospodarstw.” 
Wniosek przyjęto w głosowaniu jawnym; 14 głosami „za” - jednomyślnie.
Natomiast w części „oświadczam, że na terenie nieruchomości wskazanej w części D niniejszej 
deklaracji w budynku/budynkach znajduje się:” - jako autopoprawka. 

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Michał Tyszkiewicz - w § 2 po słowach ...” przy ul. Marsz. J.  
Piłsudskiego 4 w Ełku dopisać ... przesłać pocztą lub drogą elektroniczną w terminie:”.
Wniosek przyjęto w głosowaniu jawnym; 8 głosami „za” przy 0 głosach „przeciw” i 5 głosach 
„wstrzymujących się”.

Członkowie Komisji przystąpili do zaopiniowania omówionego projektu uchwały, w głosowaniu 
wzięło udział 13 radnych.
Członkowie  Komisji  w  głosowaniu  jawnym;  13  głosami  „za”  -  jednomyślnie   zaopiniowali 
pozytywnie  projekt  uchwały   w  sprawie   określenia  wzoru  deklaracji  o   wysokości  opłaty  za 
gospodarowanie odpadami komunalnymi na terenie Gminy Miasta Ełk składanej przez właścicieli 
nieruchomości, na których zamieszkują mieszkańcy z następującymi wnioskami:
- ,§ 2 po słowach ...” przy ul. Marsz. J. Piłsudskiego 4 w Ełku dopisać ...  przesłać pocztą lub 
drogą  elektroniczną w  terminie:”,  natomiast  we  wzorze  deklaracji  o  wysokości  opłaty  za 
gospodarowanie odpadami komunalnymi - pkt E:
-  nie segreguję odpadów dopisać „z podziałem na suche i mokre”, 
- w części „oświadczam, że na terenie nieruchomości wskazanej w części D niniejszej deklaracji w 
budynku/budynkach znajduje się:”
-  w treści  tekstu dot.  wysokości  miesięcznej  opłaty uściślić  zapis  „  ..  odpadami  komunalnymi 
stanowić będzie suma iloczynów zadeklarowanej liczby gospodarstw..”

8)  Z-ca  Prezydenta  Miasta  Kamil  Buksa  omówił  projekt  uchwały  w  sprawie  ustalenia 
szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych 
na terenie Gminy Miasta Ełk od właścicieli nieruchomości, na których zamieszkują mieszkańcy 
i zagospodarowania tych odpadów  w zamian za uiszczoną  przez właściciela nieruchomości opłatę 
za gospodarowanie odpadami komunalnymi – projekt uchwały w załączeniu do protokołu.

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Jerzy Czepułkowski zwrócił się z wnioskiem, by w § 3 ust. 
1 pkt. c wprowadzić jednorodną nomenklaturę, jeśli chodzi o wymienione daty.
Członkowie Komisji przystąpili do zaopiniowania omówionego projektu uchwały, w głosowaniu 
wzięło udział 14 radnych.
Członkowie Komisji w głosowaniu jawnym; 13 głosami „za” przy 0 głosach „przeciw” i 1 głosie 
„wstrzymującym”  zaopiniowali pozytywnie projekt uchwały  w sprawie ustalenia szczegółowego 
sposobu  i  zakresu  świadczenia  usług  w zakresie  odbierania  odpadów komunalnych  na  terenie 
Gminy  Miasta  Ełk  od  właścicieli  nieruchomości,  na  których  zamieszkują  mieszkańcy 
i zagospodarowania tych odpadów  w zamian za uiszczoną  przez właściciela nieruchomości opłatę 
za gospodarowanie odpadami komunalnymi wraz ze zgłoszonym ww. wnioskiem.

9) Pracownik Referatu Planowania Przestrzennego ds. architektoniczno-przestrzennych  Cezary 
Domitrz  omówił  projekt  uchwały  w  sprawie  uchwalenia  zmiany  miejscowego  planu 
zagospodarowania przestrzennego, zwanej „EŁK – OSIEDLE JEZIORNA II” - Rada Miasta Ełku 



w dniu 28 czerwca 2011 roku podjęła uchwałę nr IX.76.2011 w sprawie przystąpienia do zmiany 
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego, zwanej  „EŁK – osiedle Jeziorna II”.  Na 
podstawie ww. uchwały zgodnie z art. 20 ust 1 ustawy z dnia 27 marca 2003 roku o planowaniu 
i zagospodarowaniu przestrzennym (Dz. U. z 2012 r. poz. 647) w związku z art. 18 ust. 2, pkt 5 
i art. 40 ust. 1 ustawy o samorządzie gminnym wszczęta została procedura planistyczna.

Zmianie uległy:
- status części drogi 71 KP na odcinku od ul. Baranki do działki komunalnej nr 3701/2 z drogi 

publicznej  na  wewnętrzną,  z  dostosowaniem układu  komunikacyjnego  na  terenie  bezpośrednio 
przyległym do obszaru opracowania, obejmującym część drogi 71 KP. 

- usunięto części dróg publicznych, oznaczonych symbolami 75 KP i 80 KP, 
- obszar 42 KS, UH, UI (obecnie przeznaczony jest  pod „parkingo-garaże wielopoziomowe, 

zespoły  handlowo  -  usługowe  i  parkingi”),  częściowo  został  przeznaczony  pod  zabudowę 
mieszkalną wielorodzinną z usługami oraz częściowo pod zabudowę usługową z parkingami;
-  kwartał  50 UH, UI,  KS,  (zespoły handlowo -  usługowe i  parkingi)  został  przeznaczony pod 
wielkopowierzchniowy obiekt handlowy o pow. powyżej 2000 m2;
- część kwartału 52UH,UI,KS (przeznaczonego pod usługi z parkingami) oraz część drogi 80KP 
zostały przeznaczone pod zabudowę  mieszkalną wielorodzinną z usługami.

W trakcie procedury planistycznej projekt miejscowego planu był wyłożony do publicznego 
wglądu w okresie od 17.10.2012 r. do 15.11.2012 r., termin składania uwag został ustalony do dnia 
30.11.2012 r.

Uchwalenie  zmiany  planu  musiało  być  poprzedzone  uchwaleniem  zmiany  Studium 
uwarunkowań  i  kierunków  zagospodarowania  przestrzennego  miasta  Ełku.  Uchwała 
nr  XXVIII.254.2013  Rady  Miasta  Ełku  w  sprawie  uchwalenia  zmiany  części   Studium 
uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego miasta Ełku została podjęta w dniu 
29 stycznia 2013r. Do tego planu nie wniesiono żadnych uwag.
Członkowie Komisji przystąpili do zaopiniowania omówionego projektu uchwały, w głosowaniu 
wzięło udział 9 radnych.
Członkowie Komisji w głosowaniu jawnym; 8 głosami „za” przy 0 głosach „przeciw” i 1 głosie 
„wstrzymującym”   zaopiniowali  pozytywnie  projekt  uchwały  w  sprawie  uchwalenia  zmiany 
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego, zwanej „EŁK – OSIEDLE JEZIORNA II”.

10)  Pracownik Referatu Planowania Przestrzennego ds. architektoniczno-przestrzennych  Cezary 
Domitrz  omówił projekt uchwały w sprawie  uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego terenu zwanego "Ełk - Błonie Papieskie" -  Rada Miasta Ełku w dniu 8 września 
2009 r. podjęła uchwałę nr XLII.385.2009 w sprawie przystąpienia do opracowania miejscowego  
planu zagospodarowania przestrzennego, zwanego „Ełk – Błonie Papieskie”.
Na podstawie ww. uchwały zgodnie z art. 12 ust. 1 ustawy z dnia 27 marca 2003 roku o planowaniu
i zagospodarowaniu przestrzennym (Dz. U. z 2012 r. poz. 647.), w związku z art. 18 ust. 2, pkt 5 
i art. 40 ust. 1 ustawy z dnia 8 marca 1990 roku o samorządzie gminnym (Dz. U. 2001 r. Nr 142 
poz. 1591), wszczęta została procedura planistyczna. W związku z zakończeniem kolejnego etapu 
procedury planistycznej  należy wprowadzić do porządku obrad Sesji Rady Miasta Ełku projekt 
uchwały  w  sprawie  uchwalenia  miejscowego  planu  zagospodarowania  przestrzennego  terenu 
zwanego „Ełk – Błonie Papieskie”.

Opracowanie planu ma na celu:
• ustalenie zasad komunikacji na przedmiotowym obszarze, w szczególności przebieg drogi

(03 KDL) łączącej projektowaną ulicę Norwida z ulicą Targową;
• zmiana parametrów ulicy Targowej mająca na celu powiększenie sąsiednich terenów zabudowy 

mieszkalno-usługowej, oznaczonych na rys. planu symbolem 5 MN, MW, U;
• określenie granic Targowiska Miejskiego wraz z dopuszczeniem dla przedmiotowego terenu 

funkcji usługowo-handlowej (1UHt) w miejsce dotychczasowych terenów wystawowych (13 
W, 14 W, 15 W);

• ustalenie granic obszarów zalewowych narażonych na niebezpieczeństwo powodzi;



W trakcie  procedury planistycznej  wynikała  konieczność  dokonania  zmian granic  obszarów 
zalewowych, co w następstwie  spowodowało wymóg zmiany Studium miasta Ełku. Zgodnie z art. 
9 ust. 4 ustawy z dnia 27 marca 2003 r. o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym, ustalenia 
Studium są  wiążące  przy  sporządzaniu  planów miejscowych  co  znaczy,  że  muszą  być  z  nim 
zgodne,  zatem  uchwalenie  planu  musiało  być  poprzedzone  uchwaleniem  zmiany  Studium 
uwarunkowań  i  kierunków  zagospodarowania  przestrzennego  miasta  Ełku.  Uchwała  nr 
XXVIII.254.2013 Rady Miasta Ełku w sprawie uchwalenia zmiany części  Studium uwarunkowań 
i  kierunków zagospodarowania przestrzennego miasta  Ełku została  podjęta  w dniu 29 stycznia 
2013 r. Termin 30-dniowy wejścia w życie planu wynika z art. 4 ust. 2 ustawy z dnia 25 czerwca  
2010 r. o zmianie ustawy o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym, ustawy o Państwowej  
Inspekcji Sanitarnej oraz ustawy o ochronie zabytków i opiece nad zabytkami (Dz. U. Nr 130 poz.  
871)  mówiącego, że do miejscowych planów zagospodarowania przestrzennego, w stosunku do 
których  podjęto  uchwałę  o  przystąpieniu  do  sporządzania  lub  zmiany  planu  lub  studium, 
a postępowanie nie zostało zakończone do dnia wejścia w życie ww. ustawy, stosuje się przepisy 
dotychczasowe.
Członkowie Komisji przystąpili do zaopiniowania omówionego projektu uchwały, w głosowaniu 
wzięło udział 11 radnych.
Członkowie Komisji w głosowaniu jawnym; 8 głosami „za” przy 0 głosach „przeciw” i 3 głosach 
„wstrzymujących”  zaopiniowali pozytywnie projekt uchwały w sprawie uchwalenia miejscowego 
planu zagospodarowania przestrzennego terenu zwanego "Ełk - Błonie Papieskie".

11) Pracownik Referatu Planowania Przestrzennego ds. architektoniczno-przestrzennych  Cezary 
Domitrz   omówił  projekt  uchwały  w  sprawie  przystąpienia  do  zmiany w części  miejscowych 
planów  zagospodarowania  przestrzennego,  zwanej  „EŁK  –  OBWODNICA PÓŁNOCNA II”  - 
w trakcie prowadzenia procedury planistycznej   wpłynął wniosek Pana S.  Apackiego o zmianę 
ustaleń do ww. mpzp dla kwartału 62UH (działka nr 2823). Obecne ustalenia planu zakładają dla 
przedmiotowego obszaru teren handlu z dopuszczeniem usług miastotwórczych. Wnioskodawca 
wskazał, iż nie ma możliwości przeznaczenia całej powierzchni budynku na lokale usługowe bądź 
handlowe, ze względu na zbyt niską wysokość drugiej kondygnacji. W związku z tym zwrócił się 
z  prośbą  o  dopuszczenie  funkcji  mieszkalnej  dla  tego  terenu.  Stwierdzono,  że  nie  ma 
przeciwwskazań do dopuszczenia funkcji mieszkaniowej na terenie objętym wnioskiem. Ponadto 
zaawansowanie prac nad obecną zmianą miejscowego plany nie jest duże (nie wybrano jeszcze 
wykonawcy planu). 
Członkowie Komisji przystąpili do zaopiniowania omówionego projektu uchwały, w głosowaniu 
wzięło udział 12 radnych.
Członkowie  Komisji  w  głosowaniu  jawnym;  12  głosami  „za”  -  jednomyślnie  zaopiniowali 
pozytywnie projekt uchwały  w sprawie  przystąpienia do zmiany w części miejscowych planów 
zagospodarowania przestrzennego, zwanej „EŁK – OBWODNICA PÓŁNOCNA II.

12)  Wiceprzewodniczący  Rady  Miasta  Michał  Tyszkiewicz  poinformował,  że  są  jeszcze  dwa 
projekty uchwał, które powinna zaopiniować Komisja. Jeden z nich dotyczy  rozpatrzenia skargi 
Wojewody Warmińsko-Mazurskiego na uchwałę nr XX/186/08 Rady Miasta Ełku z dnia 29 stycznia 
2008 r. w sprawie uchwalenia Statutu Miasta Ełku.

 Przewodniczący  Rady  Miasta  Stefan  Węgłowski  poinformował,  że  Wojewoda  Warmińsko-
Mazurski zaskarżył zapis w naszym Statucie Miasta do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego. 
Sprawa dotyczy § 42 ust. 1 pkt. 5 załącznika do wskazanej uchwały, gdzie Rada Miasta przyznała 
inicjatywę  uchwałodawczą  grupie  osób  stanowiącej,  co  najmniej  1%  mieszkańców  Ełku, 
posiadających czynne prawo wyborcze, obliczoną na dzień 31 grudnia roku ubiegłego. My stoimy 
na  stanowisku,  aby  ten  zapis  pozostał.  Został  przygotowany  projekt  uchwały  w  sprawie 
rozpatrzenia skargi Wojewody Warmińsko-Mazurskiego na uchwałę nr XX/186/08 Rady Miasta Ełku 
z dnia 29 stycznia 2008 r. w sprawie uchwalenia Statutu Miasta Ełku, który opiniowała pozytywnie 



Komisja Rewizyjna.
Członkowie Komisji przystąpili do zaopiniowania omówionego projektu uchwały, w głosowaniu 
wzięło udział 12 radnych.
Członkowie Komisji w głosowaniu jawnym; 11 głosami „za” przy 0 głosach „przeciw” i 1 głosie 
„wstrzymującym”   zaopiniowali  pozytywnie  projekt  uchwały  w  sprawie  rozpatrzenia  skargi 
Wojewody Warmińsko-Mazurskiego na uchwałę nr XX/186/08 Rady Miasta Ełku z dnia 29 stycznia 
2008 r. w sprawie uchwalenia Statutu Miasta Ełku.

13) Przewodniczący Rady Miasta Stefan Węgłowski powiedział, że został przygotowany również 
kolejny projekt  uchwały  w sprawie udzielenia pełnomocnictwa do reprezentowania Rady Miasta 
Ełku  przed  Wojewódzkim Sądem Administracyjnym w Olsztynie  w  sprawie   skargi  Wojewody 
Warmińsko-Mazurskiego na uchwałę nr XX/186/08 Rady Miasta Ełku z dnia 29 stycznia 2008 r. 
w sprawie uchwalenia Statutu Miasta Ełku. Dajemy tutaj pełnomocnictwo Radcy Prawnemu Urzędu 
Miasta Pani Ewie Orłowskiej do reprezentowania rady Miasta przed Sądem.
Członkowie Komisji przystąpili do zaopiniowania omówionego projektu uchwały, w głosowaniu 
wzięło udział 13 radnych.
Członkowie  Komisji  w  głosowaniu  jawnym;  13  głosami  „za”  -  jednomyślnie  zaopiniowali 
pozytywnie projekt uchwały w sprawie udzielenia pełnomocnictwa do reprezentowania Rady Miasta 
Ełku  przed  Wojewódzkim Sądem Administracyjnym w Olsztynie  w  sprawie   skargi  Wojewody 
Warmińsko-Mazurskiego na uchwałę nr XX/186/08 Rady Miasta Ełku z dnia 29 stycznia 2008 r. 
w sprawie uchwalenia Statutu Miasta Ełku.

Do punktu  4- go
Pracownik Referatu Planowania Przestrzennego ds. architektoniczno-przestrzennych  Cezary 

Domitrz omówił projekt  opinii  w sprawie projektu zmiany Studium uwarunkowań i  kierunków 
zagospodarowania przestrzennego Gminy Ełk dla obszaru obejmującego część obrębu Nowa Wieś 
Ełcka i część obrębu Maleczewo, pod lokalizację Stacji Elektroenergetycznej 400/110 kV „Ełk Bis” 
oraz  napowietrznej  dwutorowej  linii  elektroenergetycznej  110  kV  –  w  zawiązku  z  tym,  że 
zaproponowane  rozwiązania  w  projekcie  zmiany  Studium  uwarunkowań  i  kierunków 
zagospodarowania  przestrzennego Gminy Ełk  na  przedmiotowym terenie  nie  budzą  zastrzeżeń, 
Prezydent Miasta proponuje wydanie pozytywnej opinii.
Członkowie  Komisji  przystąpili  do  zaopiniowania  omówionego  projektu  opinii,  w  głosowaniu 
wzięło udział 13 radnych.
Członkowie  Komisji  w  głosowaniu  jawnym;  13  głosami  „za”  -  jednomyślnie  zaopiniowali 
pozytywnie  projekt  opinii  w  sprawie  projektu  zmiany  Studium  uwarunkowań  i  kierunków 
zagospodarowania przestrzennego Gminy Ełk dla obszaru obejmującego część obrębu Nowa Wieś 
Ełcka i część obrębu Maleczewo, pod lokalizację Stacji Elektroenergetycznej 400/110 kV „Ełk Bis” 
oraz napowietrznej dwutorowej linii elektroenergetycznej 110 kV.

Do punktu  5- go
Naczelnik Wydziału Strategii i Rozwoju Renata Samełko omówiła Sprawozdaniem z realizacji 

Gminnego Programu Opieki Nad Zabytkami za okres 28.09.2010 – 30.09.2012r. - sprawozdanie w 
załączeniu do protokołu.
Członkowie Komisji nie wnieśli uwag do omówionego sprawozdania.

Do punktu  6- go
Przewodniczący Komisji   Wojciech  Kwiatkowski  zwrócił  się  o  przyjęcie  sprawozdania  z  pracy 
Komisji  za  2012 rok.  Członkowie  Komisji  nie  wnieśli  uwag  i  jednomyślnie  poprzez  aklamację 
przyjęli sprawozdanie.

Do punktu  7- go
Przewodniczący  Komisji  Wojciech  Kwiatkowski  poinformował,  że  do  Komisji  trafiło  pismo 

Prokuratury Rejonowej w Ełku o stanie przestępczości i jej zwalczaniu w województwie, powiecie 



lub gminie – informacja w tym zakresie za rok 2012. Ksero pisma zostanie przekazane wszystkim 
członkom Komisji.

Z-ca Przewodniczącego Komisji Krzysztof Wiloch  powiedział, że jest zadowolony z odpowiedzi 
udzielonej w sprawie uszkodzonych krawężników. To ewidentnie wina człowieka a nie pogody.
Radni zwrócili uwagę na następujące problemy:

Radny  Dariusz  Wasilewski  zwrócił  uwagę  na  ruch  ciężkich  samochodów  na  ul.  Bema. 
Należałoby sprawdzić,  jaki jest  dopuszczalny tonaż samochodów dla tej  ulicy i  wzmóc kontrole 
Straży Miejskiej. Wjeżdżają tam zestawy nawet 20 tonowe.

Wiceprzewodniczący  Rady  Miasta  Michał  Tyszkiewicz  wrócił  do  sprawy  nieprzestrzegania 
przepisów dotyczących  parkowania  przy wyjeździe  z  ul.  Słowackiego w kierunku  dworca  PKP. 
Samochody notorycznie parkują  na prawym pasie, przy linii ciągłej. Należy wzmóc kontrole Straży 
Miejskiej. Radny  zwrócił  się  z  pytaniem,  ile  wynosi  zadłużenie  PKP względem  miasta.  Może 
w zamian za te długi można byłoby przejąć budynek stacyjny EKW.
 

Przewodniczący Komisji Wojciech Kwiatkowski poinformował, że spotkanie w sprawie lotniska 
odbędzie się 4 marca o godzinie 11-ej w budynku przy ul. Małeckich 3, sala konferencyjna na 
trzecim piętrze.

Z-ca Przewodniczącego Komisji  Krzysztof  Wiloch zwrócił  się z pytaniem odnośnie najniżej 
zarabiających pracowników w oświacie – czy coś w tym kierunku zaczęto robić?

Naczelnik  Wydziału  Edukacji  Stanisław  Zalewski  powiedział,  że  temat  jest  otwarty. 
Zakończyliśmy  ogląd  dotyczący  stanu  organizacyjnego  naszych  placówek  oświatowych  i  pod 
względem osobowym w obsłudze. Na tą chwile nie może udzielić precyzyjnej odpowiedzi.

Z-ca Przewodniczącego Komisji Krzysztof Wiloch powiedział, że nie może tak być, by osoby 
pracujące na pełnym etacie otrzymywały tak niskie uposażenie, że żyją w ubóstwie.

Następnie  Z-ca  Przewodniczącego  Komisji  Krzysztof  Wiloch  zwrócił  się  z  pytaniem –  czy 
znane  są  już  rozstrzygnięcia,  w  jaki  sposób  Urząd  Miasta  będzie  rozliczał  się  dużymi 
administratorami budynków?

Z-ca Prezydenta Miasta Kamil Buksa powiedział, że wstępne porozumienie mamy, ale jeszcze 
nie zostało to uszczegółowione. Spotykamy się na bieżąco z przedstawicielami spółdzielni.

Z-ca  Przewodniczącego Komisji  Krzysztof  Wiloch –  należy jak najszybciej  wziąć  się  za  te 
ustalenia, nie można tego tematu odkładać na później.

Radny Paweł Czemiel zwrócił się z prośbą by Prezydent podjął temat budowy drogi Via Baltica. 
Może znalazłaby się jakaś grupa, która by lobbowała na rzecz budowy tej drogi.

Z-ca Prezydenta Miasta Kamil Buksa powiedział, że Prezydent Miasta Tomasz Andrukiewicz 
systematycznie  spotyka  się  z  posłami.  Rozmowy trwają.   Prezydent  też  zaznaczył,  by władze 
województwa ujęły w swojej strategii wybudowanie drogi ekspresowej Via Baltica, jako element 
strategiczny rozwoju naszego województwa Warmińsko-Mazurskiego.

 Z-ca Prezydenta Miasta Kamil Buksa powiedział, że chciałby zaprosić radnych na spotkanie 
z premierem Januszem Piechociński, które odbędzie się w sobotę o godz. 14-ej w siedzibie Parku 
Naukowo-Technologicznego.  Na  pewno  na  tym spotkaniu  Prezydent  Miasta  podejmie  również 
temat budowy Via Baltica.
 
Na tym posiedzenie i protokół zakończono. 

Protokółowała:
                          Przewodniczący Komisji:

Małgorzata Stachowiak            
                          Wojciech Kwiatkowski
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